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Slovo starostky 
Vážení spoluobčané,
nenávratně se přiblížil konec roku. Vět-

šina z nás bilancuje, jaký vlastně byl ten
právě končící rok. I já nemohu nevzpome-
nout na zásadní věci, které se dotkly Vás,
občanů, vedení obce, ale i mě samotné.
Tým nově zvolených 15 zastupitelů začal
pokračovat v nikdy nekončící práci na roz-
voji naší hezké obce a společně „táhne“ tu
pomyslnou „káru“ jejího zvelebování dál.
Nejsme na to sami. Nově zvolené výbory,
finanční, kontrolní, ale také komise medi-
ální, začaly konstruktivně pracovat a ak-
tivně spolupracovat s vedením obce. Dů-
ležitou úlohu při tom, aby se věci posunu-
ly dopředu, sehráváte i Vy, vážení spolu-
občané, kterým nejsou věci veřejné zcela
lhostejné. Při mém ohlédnutí za tímto
rokem je pro mě nejdůležitějším zjiště-
ním, uklidnění vypjaté atmosféry v obci.
Věci příjemné se občas zaškobrtly na udá-
lostech, které mě naopak hodně trápily.
Pominu-li stěžejní, velmi náročné inves-
tiční akce roku, moje úsilí v tomto roce
směřovalo k řešení a zkvalitnění poskyto-
vaných služeb, tj., internetu, kabelové te-
levize, webových stránek a celkové infor-
movanosti. Připravované změny ve vysílá-
ní kabelové televize včetně rozšíření na-
bídky programů, zkvalitnění rychlosti in-
ternetu aj., signalizují pozitivní změny,
konstruktivní přístup komise mediální
k řešení těchto věcí. V neposlední řadě
také spolupráci s obcí za účelem zlepšová-
ní těchto služeb. Informace, tzv. „letáky“,
distribuované do všech domácností infor-
mující o zásadních, aktuálních událostech
z dění obce, částečně suplující kabelovku,
internet, mají za cíl předat Vám, obča-
nům, různá sdělení jednoduše a rychle.
„Kalendář“ na rok 2008, který k Vám
v těchto dnech přichází s důležitými kon-
takty, může být mnohdy dobrým pomoc-
níkem. Změna úředních hodin obecního

SSSSpppprrrráááávvvvaaaa    oooobbbbcccceeee úřadu (původně čtvrtek — neúřední den),
byla přijata Vámi, spoluobčany, s povdě-
kem. Právní poradenství občanům, každé
první pondělí v měsíci, je také hojně vyu-
žíváno. Rezervy, náměty, jak obcí poskyto-
vané služby zlepšit, je mnoho. Určitě se
jimi budeme i nadále zabývat.

V příštím roce bude patřit mezi stěžejní
úkoly zastupitelů a také mezi priority
obce, sestavení rozpočtu na rok 2008, re-
konstrukce školní jídelny, výběr investora
na provoz veřejného osvětlení v obci, pře-
vedení majetku TJ Sokol do majetku obce,
příprava projektů. V roce 2008 budu za
obzvlášť důležité považovat schvalování
smluv o smlouvách budoucích s vlastníky
pozemků, týkající se v prvním stupni díl-
čího územního řízení akce „opravy mostu
v Dolním Sklenově“. Jeho finální výstup
(stanovisko vlastníků pozemků k této
akci), bude mít celkový dopad na osud
chátrajícího mostu na další provoz a do-
pravní obslužnost v obci. Shrnu-li končící
rok, chci Vám, vážení spoluobčané, kteří
pozitivně vnímáte tyto byť „střípky“ po-
skytovaných služeb a sami přispíváte k je-
jich zlepšování, upřímně poděkovat za
Vaši spolupráci, za Vaše podněty.

Jaroslava Michnová

„Vánoční čas nastává,
zvony chrámů zvoní…“

Vánoční svátky plné radosti,
pokoje a dobré pohody

a v novém roce
hodně zdraví, štěstí a spokojenosti

Vám, vážení spoluobčané, přejí
starostka, místostarosta, zastupitelstvo

obce a zaměstnanci Obecního úřadu
Hukvaldy.
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mozkových příhodách“. Sdružení bylo za-
loženo v roce 1990 a má celorepublikovou
působnost. Tímto onemocněním je u nás
postiženo až padesát tisíc lidí ročně a zda-
leka to už není „nemoc stáří“, jak se
mnoho lidí mylně domnívá.

Členové MO KDU–ČSL Hukvaldy na své
schůzi přispěli svými finančními dary na
konto 3. Adventního koncertu částkou 2
000 Kč, konkrétně, podpořili projekt na re-
konstrukci prostor, kde by mělo vzniknut
rehabilitační centrum pro klienty z Prahy.
Všem dárcům patří naše upřímné podě-
kování.

Výbor Místní organizace
KDU–ČSL Hukvaldy

Vážení spoluobčané,
dostává se Vám do rukou poslední letoš-

ní číslo Hukvaldského občasníku. Svůj
příspěvek v říjnovém Hukvaldském ob-
časníku jsem ukončil větou: A doufám, že
rozjeté akce se nám podaří dotáhnout do
zdárného konce. Jsem rád, že se nám to
povedlo. Obě velké akce, kterými jsou re-
konstrukce obecního úřadu a rekonstruk-

NOVOROČNÍ SETKÁNÍ
Vážení spoluobčané, oslava příchodu

nového roku se slavnostním přípitkem
a ohňostrojem se již tradičně uskuteční
31. 12. 2007 pod hukvaldskou bránou. 

Srdečně Vás na toto setkání zve vedení
obce Hukvaldy.

VÁNOČNÍ PŘÁNÍ
Vánoce, to je doba,
kdy se člověk může v klidu podívat,
jestli někde na nebi neletí hvězda
a přitom kolem sebe rozdávat radost
a lásku.
Ať myšlenka Vánoc přetrvá v nás všech
dlouho do roku 2008.

Přeje občanům obce a všem lidem
dobré vůle Výbor Místní organizace
KDU–ČSL Hukvaldy.

PODĚKOVÁNÍ 
Jménem obce Hukvaldy děkuji p. ing.

Jaromíru Kohutovi, řediteli společnosti
Technické služby, a. s., se sídlem 17. listo-
padu 910, Frýdek–Místek, za sponzorský
dar, zakoupení a montáž vánoční výzdo-
by na stromě před kostelem sv. Mikuláše
v Rychalticích. 

S veškerou úctou a poděkováním. 
Jaroslava Michnová

ADVENT — doba
očekávání příchodu lásky
a radosti

V neděli dne 16. 12. 2007, byl vysílán pří-
mým přenosem z Pražské Lorety již 3. Ad-
ventní koncert, který byl věnován „Sdru-
žení pro rehabilitaci osob po cévních

ce hukvaldského hřbitova jsou zdárně
ukončeny. Možná až na maličkosti, jakými
jsou terénní úpravy okolí. Tyto práce
budou ukončeny na jaře roku 2008 ihned,
jakmile to dovolí počasí. 
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Stavba obecního úřadu byla předána fir-
mou v pátek 14. 12. 2007. Kolaudace pro-
běhne ve čtvrtek 20. prosince 2007. Stavba
hukvaldského hřbitova byla předána
v tomto týdnu. Postup stavebních prací
byl postupně zveřejňován v obecní televi-
zi a na webových stránkách obce Hukval-
dy. Informace byla také podána v 3. čísle
Hukvaldského občasníku. Podrobnější in-
formace o těchto dvou akcích se dočtete
v dalším čísle HO.

Jistě už většina z Vás zaslechla, že se
v obci Hukvaldy připravuje odkanalizová-
ní. V současné době je zpracována firmou
KONEKO Ostrava, spol. s r. o. projektová
dokumentace pro územní rozhodnutí.
Trasa hlavní kanalizační stoky byla navr-
žena tak, aby soukromé pozemky byly do-
tčeny co nejméně. Ve všech případech
toho ale nebylo možno dosáhnout, proto
probíhala v měsících říjnu a listopadu jed-
nání s majiteli pozemků, dotčených stav-
bou této kanalizace, na kterých jim byla
zástupcem projektanta přiblížena proble-
matika kanalizace a majitelům dotčených
parcel byla předložena smlouva o smlou-
vě budoucí o zřízení věcného břemene.

Také bych Vás chtěl informovat, že
v místní části Horní Sklenov je již nainsta-
lován internetový kiosek. Tento se nachá-
zí v autobusové zastávce Horní Sklenov —
Bosňa.

Závěrem bych chtěl zde na tomto místě
poděkovat všem, kteří se podíleli na tom,
aby naše obec dobře vypadala a aby byl
v obci Hukvaldy po celý rok pořádek
a obecní plochy byly upraveny. Jsou to
Jana Sošková, Jan Šubert, Jan Bujnoch, Jan
Ermis, Alois Hula, Ondřej Strakoš, Petr
Pištek, Martin Ševčík, Jan Prášek, Jan Sed-
láček, Igor Fojtík, Petr Bělunek a Marek
Holub. A v neposlední řadě to jsou Petr
Hrnčárek a Jan Balcárek.

Poděkování si také zaslouží členové na-
šich dvou hasičských sborů, jak z Hu-
kvald, kteří se podíleli na stěhování obec-
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ního úřadu před rekonstrukcí, připravova-
li i uklízeli lavičky v amfiteátru, tak i z Ry-
chaltic, kteří se podíleli na opravě poru-
chy vody na rychaltickém hřbitově a na
převozu židlí a lavic do amfiteátru v oboře.

Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych
Vám popřál příjemné prožití vánočních
svátků a úspěšné vkročení do roku 2008.

Lukáš Strakoš, místostarosta

Přehled přijatých
usnesení
ze 7. zasedání
zastupitelstva obce
Hukvaldy,
dne 12. 12. 2007

7/158 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje Program 7. zasedání zastupitel-
stva obce Hukvaldy v tomto znění: 

Program:
11. Kontrola usnesení z 6. zasedání za-

stupitelstva obce Hukvaldy.
12. Zpráva ověřovatelů zápisu.
13. Zpráva kontrolního a finančního vý-

boru.
14. Převody nemovitostí.
15. Rozpočtová změna č. 3/2007.
16. Obecně závazná vyhláška obce Hu-

kvaldy č. 3/2007 o místních poplat-
cích.
Obecně závazná vyhláška obce Hu-
kvaldy č. 4/2007 o místním poplatku
za provoz systému shromažďování,
sběru, přepravy, třídění, využívání
a odstraňování komunálních odpadů.

17. Rozpočtové provizorium na rok 2008.
18. Změna územního plánu obce Hu-

kvaldy č. 3. a č. 4.
19. Různé.
10. Diskuse, závěr. 12:0:0

7/159 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
jmenuje p. Petra Sobotíka ověřovatelem

zápisu ze 7. zasedání zastupitelstva obce
Hukvaldy. 11:0:0

7/160 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje dokument „Obecné podmínky
pro případné přijetí darovaných pozemků
na zřízení příjezdových komunikací k ro-
dinným domkům, v obci Hukvaldy“.
12:0:0

7/161 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí kontrolu usnesení z 6. za-
sedání zastupitelstva obce Hukvaldy, ko-
naného dne 26. 9. 2007. 12:0:0

7/162 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu ověřovatelů zápi-
su z 6. zasedání zastupitelstva obce Hu-
kvaldy, konaného dne 26. 9. 2007. 12:0:0

7/163 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu finančního výboru
ze zasedání konaných dne 8. 10. 2007
a 6. 12. 2007. 12:0:0

7/164 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje záměr převodu nemovitostí TJ
Sokol Hukvaldy, do majetku Obce Hukval-
dy. 12:0:1

7/165 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
ukládá připravit převod nemovitostí
z majetku TJ Sokol Hukvaldy do majetku
Obce Hukvaldy. T: 8 zasedání zastupitel-
stva obce Z: MS. 10:0:2

7/166 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí kontrolní zprávu a usne-
sení ze 7. zasedání kontrolního výboru ze
dne 28. 11. 2007. 12:0:0

7/167 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje přijetí daru od p. Rostislava
Marka, Hukvaldy, část Dolní Sklenov 1,
parcelu č. 1039/8 o výměře 527 m2 na k. ú.
Sklenov za účelem zřízení příjezdové ko-
munikace, do vlastnictví obce Hukvaldy.
12:0:0

7/168 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje přijetí darů:

— pozemek parc. č. 1130/3 díl „c“ o vý-
měře 8 m2 na k. ú. Rychaltice od paní Jar-
mily Kabátové, Hukvaldy část Rychaltice
172,
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— pozemek parc. č. 224, zastavěná plo-

cha, díl „f“ o výměře 15 m2 na k. ú. Rychal-
tice od p. Jana Kabáta a paní Heleny Kabá-
tové, oba bytem Hukvaldy, část Rychaltice
150. 12:0:0

7/169 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje uzavření kupní smlouvy mezi
Obcí Hukvaldy a:

— p. Miroslavem Vzatkem, Za šachtou
34/538, Ostrava na koupi pozemku parc. č.
616/1 o výměře 244 m2 a parc. č. 1588/1 díl
„d“ o výměře 496 m2 na k. ú. Rychaltice, za
cenu 15 Kč/m2.

— p. Silvií Holexovou, Hukvaldy, část
Rychaltice 133 na koupi pozemku parc. č.
616/2 díl „a“ o výměře 29 m2 a parc. č. 215
zastavěná plocha, díl „e“ o výměře 24 m2

na k. ú. Rychaltice za cenu 15 Kč/m2,
— p. Evou Vašutovou, Hukvaldy, část

Rychaltice 51 na koupi pozemku parc. č.
954 díl „b“ o výměře 310 m2 na k. ú. Ry-
chaltice za cenu 15 Kč/m2. 12:0:0

7/170 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
zmocňuje starostku obce Hukvaldy pod-
pisem kupních a darovacích smluv (viz
výše) dle usnesení č. 7/168 a 7/169. 12:0:0

7/171 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí Souhlasné prohlášení
mezi Obcí Hukvaldy a Povodí Odry, státní
podnik, Varenská 49, Ostrava 1 o chybném
uvedení pozemků parc. č. 1644/29,
1644/30, 1644/33, 1644/35, 1644/36,
1644/41, na k. ú. Rychaltice na list vlast-
nictví Obce Hukvaldy. Dle § 1 zákona
172/1991 Sb; o přechodu některých věcí
z majetku České republiky do vlastnictví
obcí, v platném znění, tyto pozemky ke
dni 23. 11. 1990 do vlastnictví Obce Hu-
kvaldy nepřešly. 12:0:0

7/172 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje záměr prodeje pozemků parc. č.
1644/43 a 1644/46 na k. ú. Rychaltice.
11:0:1

7/173 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje dle § 84 odst. 2 písm. c) zák.
128/2000 Sb; o obcích (obecní zřízení),
v platném znění, Rozpočtové opatření č.

3/2007. Rozpočtovým opatřením č.
3/2007 dojde ke změně na straně příjmu
na 26 469,2 tis. Kč a na straně výdajů na 33
207,6 tis. Kč. 10:0:1

7/174 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje v souladu s ustanovením § 84
odst. 2 písm. i) zákona 128/2000 Sb; o ob-
cích (obecní zřízení), v platném znění,
Obecně závaznou vyhlášku obce Hukval-
dy č. 3/2007 o místních poplatcích s účin-
ností od 1. 1. 2008, v upraveném znění.
10:0:0

7/175 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje v souladu s ustanovením § 84
odst. 2 písm. i) zákona 128/2000 Sb; o ob-
cích (obecní zřízení), v platném znění,
Obecně závaznou vyhlášku obce Hukval-
dy č. 4/2007 o místním poplatku za provoz
systému shromažďování, sběru, přepravy,
třídění využívání a odstraňování komu-
nálních odpadů s účinností od 1. 1. 2008,
v upraveném znění. 10:0:0

7/176 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje ve smyslu § 13 zák. 250/2000 Sb;
o rozpočtových pravidlech územních roz-
počtů, v platném znění, Rozpočtové pro-
vizorium ve výši 1/12 rozpočtovaných příj-
mů roku 2007 tj. 1 477 tis. Kč měsíčně.
Rozpočtové provizorium musí zajistit
běžný chod organizace a plnění z uzavře-
ných smluv. 12:0:0

7/177 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje oddělení změny č. 4/6 — přeřa-
zení části pozemku parc. č. 309/1 k. ú.
Sklenov ze zóny ÚSES do zóny urbanizo-
vané — výroby a technické vybavenosti
(chov ryb) — a její další projednávání
v rámci změny územní plánu obce Hu-
kvaldy č. 5. 11:1:0

7/178 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu o činnosti rady
obce za období od 26. 9. 2007 do 12. 12.
2007. 12:0:0

7/179 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje převod finančních prostředků
z rozpočtu obce Hukvaldy ve výši 200 tis.
Kč na vázaný účet na rekultivaci obecní
skládky TKO. 12:0:0
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7/180 Zastupitelstvo obce Hukvaldy

bere na vědomí informaci p. místostaros-
ty o hospodaření v obecním lese. 12:0:0

7/181 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí informaci p. místostaros-
ty o postupu prací na akci „Rekonstrukce
Obecního úřadu Hukvaldy č. 3.“ 12:0:0

7/182 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí informaci p. místostaros-
ty o postupu prací na akci „Stavební úpra-
vy místního hřbitova na Hukvaldech —
I. etapa.“ 11:0:0

V Hukvaldech 12. 12. 2007
Jaroslava Michnová, starostka,

Lukáš Strakoš,místostarosta

Zimní údržba 
Vážení spoluobčané,
nastalo zimní období, které s sebou při-

náší nemalé problémy, zejména při údrž-
bě místních komunikací (odhrnování
sněhu). Z tohoto důvodu Vás žádám o do-

držování některých pravidel, abychom
předešli nepříjemnostem, problémům
a v neposlední řadě i škodě na majetku.

1. Automobily parkujte mimo komuni-
kace, v dostatečné vzdálenosti, aby
nebránily v zimní údržbě a nedošlo
k jejich zbytečnému poškození a tím
k nepříjemnostem,

2. Popelnice stavějte mimo komunika-
ce, rovněž v dostatečné vzdálenosti, 

3. Pokud otevřená vrátka Vašich pří-
střešků pro automobily nebo oploce-
ní zasahují do místních komunikací,
prosíme zavírejte je.

Zimní údržba bude prováděna pouze na
obecních komunikacích. Údržba soukro-
mých komunikací bude možná po doho-
dě s firmami provádějícími údržbu.

Rozdělení úseků:

Rychaltice, Dolní Sklenov po p. Hodiná-
ře — p. Vít Fojtík.

Hukvaldy, Horní Sklenov, Chatoviště,
Podlesí — p. Jan Matula — tel. 603 314 022.

Krnalovice — p. Ladislav Opěla.
Děkujeme za spolupráci.

Lukáš Strakoš, místostarosta

Základní škola a Mateřská škola Leoše
Janáčka Hukvaldy, příspěvková organizace
739 46 Hukvaldy 162

Akce ve společenském sále ZŠ a MŠ L. Janáčka Hukvaldy,
příspěvková organizace v roce 2007. 

Termín Akce
22. 12. 2007 Firemní akce Optimont

Akce ve společenském sále ZŠ a MŠ L. Janáčka Hukvaldy, příspěvková organizace,
dosud nahlášeny na rok 2008.

11. 1. 2008 Námořnický ples Petr Eliáš
19. 1. 2008 Myslivecký ples František Sobotík

ZZZZ     nnnn aaaa šššš iiii cccc hhhh     šššš kkkk oooo llll
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26. 11. 2008 Ples TJ Sokol Hukvaldy — fotbalový oddíl Ing. Martin Cvaček
12. 12. 2008 SDH Rychaltice — Pochovávání basy Petr Domčík
18. 12. 2008 Ples ODS Pavel Bernatský
16. 12. 2008 Ples TJ Sokol Hukvaldy Ing. Martin Cvaček
17. 13. 2008 Ples SDH Hukvaldy Lukáš Strakoš
12. 14. 2008 Turistický večírek Jiří Strakoš

Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy

Diskotéka
Dne 7. 12. 2007 se v sále základní školy

konala diskotéka pro malé i velké. Od čtyř
hodin zde probíhala diskotéka pro žáky
prvního stupně, kteří se učili základní
prvky diska a hip-hopu. Vše jim ukazovali
a učili děti z taneční školy Palas z Frýd-
ku–Místku. Pro děti byla připravena sou-
těž a později volná zábava.

Kolem šesté hodiny se do sálu nahrnuli
už žáci druhého stupně. I ti se společně
učili základy disko a hip-hopu, ale už
v těžší formě. Proběhlo i vyhodnocení nej-
lepších tanečníků, z nichž nejlepší v disku
byla žákyně Jana Bujnošková a naopak
zase v hip-hopu Martina Černíková. Po
naučení se základních prvků měli i žáci
druhého stupně volnou zábavu.

Děkujeme rodičům a učitelům za uspo-
řádání tak pěkné akce. 

Veronika Kovalová, 8. ročník

Postavme školu
v Africe

Žáci naší školy se zapojili do čtvrtého
ročníku veřejné sbírky na podporu zá-
kladního školství v Etiopii. Cílem sbírky je
každoročně získat finanční prostředky na
stavbu základních škol v Etiopii. Chodit
do školy, naučit se číst, psát a počítat je
pro nás naprostou samozřejmostí. V ně-

kterých zemích to však pro děti bývá ne-
splnitelný sen. Proto se společnost Člověk
v tísni a Junák – svaz skautů a skautek ČR
rozhodli alespoň některým z nich pomoci.
Gramotná a vzdělaná populace je považo-
vána za východisko ze začarovaného
kruhu chudoby, ve kterém se Etiopie na-
chází. Přitom stačí 5—6 tisíc korun, aby se
vytvořilo jedno nové místo ve škole. Naše
škola věnovala částku 500 Kč, která byla
utržena ze sběru papíru. Dosud se díky
sbírce „Postavme školu v Africe“ podařilo
postavit pět základních škol pro celkem
1160 dětí, které byly předány místní ob-
lastní školské správě, která bude i v bu-
doucnu zajišťovat chod školy, nové vyuču-
jící a opravy budovy. Kromě samotné stav-
by a vybavení je z jiných zdrojů zajištěno
i školení učitelů v moderních vyučovacích
metodách a interaktivnímu přístupu ve
výuce. Své příspěvky na sbírku „Postavme
školu v Africe“ můžete poukázat v průbě-
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hu celého roku na sbírkové konto 222 444
555/0300 u ČSOB. Rovněž je možno při-
spívat formou DMS: Pošlete textovou
zprávu ve znění „DMS AFRIKA“ na tele-
fonní číslo 87777. Cena jedné DMS je 30
Kč, na konto projektu „Postavme školu
v Africe“ bude připsáno 27 Kč. Bližší infor-
mace o tomto projektu jsou k dispozici na
hlavní stránce školy.

Stejnou částku jsme se také rozhodli vě-
novat na konto nadace Naše dítě.

Mgr. Martin Křenek

Soutěž o titul
Ekologická škola
v Moravskoslezském
kraji

V srpnu roku 2007 vyhlásila Rada Mo-
ravskoslezského kraje soutěž Ekologická
škola v Moravskoslezském kraji se zámě-
rem zviditelnit a ocenit školská zařízení,
která se systematicky a trvale věnují ob-
lasti životního prostředí. Ekologická vý-
chova je povinným průřezovým tématem
školního vzdělávacího programu. Na naší
škole jsou koordinátorkami ekologické vý-
chovy Mgr. Ludmila Štefková a RNDr.
Hana Piskořová. Do soutěže se přihlásilo
46 škol, z toho 6 přihlášek bylo vyřazeno
pro formální nedostatky. Komise hodnoti-
la například jednorázové a průběžné akti-
vity škol, systém třídění odpadů, šetření
vodou a energiemi apod. Dne 9. 11. 2007
se v prostorách Krajského úřadu konalo
slavnostní vyhlášení soutěže. Mezi vyhod-
nocenými byla i naše škola. Ocenění jsem
převzala přímo z rukou hejtmana Morav-
skoslezského kraje Evžena Tošenovského
a paní náměstkyně hejtmana Jaroslavy
Wenigerové. Referenční list jsme získali
mimo jiné za monitorování ovzduší v obci
a sledování možnosti využití jiných zdrojů
energie (z Ministerstva životního prostře-
dí jsme v minulosti získali dotaci na solár-

ní panel, aby žáci mohli sledovat na počí-
tači, zda je možno využít solární energie
k ohřevu vody). 

Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy

Práce žáků 5. ročníku
téma: Roční období

Zima — Kateřina Rumianová 
Když je zima, když je mráz, 
přijdu domů vždycky včas. 

Polévka, ta přijde vhod, 
potom si dám druhý chod.

Po obědě půjdu ven, 
mrznout budu celý den. 

Mamka volá k večeři, 
to už venku nesněží. 

Podzim — Michael Lednický
Podzim barví stromům listí,
často mění paletu,
za chvíli mu dojdou barvy,
zima brzy bude tu.

Zima
Chumelí se, chumelí,
budeme dnes veselí,
sněhuláka postavíme,
že je zima, to už víme.
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Vánoční veršování
žáků 6. ročníku

Denisa Koníčková 

Není vůbec důležité
dostat dárků horu, 
hlavní je, že se těšíme 
na Vánoce spolu!

Klára Lančová

Kapr, salát, stromeček,
pod něj koupit dáreček, 
jak zvyk velí, sehnat jmelí.
A je toho mnohem víc.

Když už máte nervy nadranc
z předvánočních zmatků, 
zasypou vás pohlednice
s přáním klidných svátků.

Jakub Dudek

Zas se dívám na pohledy
Alše a Lady
to Vánoce už jsou tady!

Dědoušek již při svíčce
betlém nevyřezává, 
zato na nás v reklamě
od Vodafonu černý beran pobekává.

Všude obchody plné zboží,
reklamy a přejídání, 
kde se vytratilo 
adventní rozjímání?

Vraťme se zas k Vánocům
našich předků,
mějme radost ze stromečku
na konci světnice 
a neutrácejme za drahé dárky tisíce.

Marie Pavelková

Kdo to tu zas zvoní,
Martin na bílém koni.
Co se to zas třese,
ten stromeček v lese.
V obchodech se nelení,
pokladny se zelení.
Silvestr se blíží,
dieta nás tíží.

Žaneta Kozlovská

Vánoce už za měsíc jsou,
všichni pořád nakupujou.
Dárky, které zaženou zlost, 
doufáme, že jich bude dost.

Nikomu to nevadí, 
že pod stromečkem nevidí,
co si na Vánoce přál, 
protože mu stačí jedno, 
že není o Vánocích sám, 
ale slaví je s rodinou.

Vážení občané, přátelé a příznivci školy,
dovolte mi, abych Vám jménem zaměst-
nanců Základní školy a Mateřské školy
Leoše Janáčka Hukvaldy popřála klidné
prožití vánočních svátků a v roce 2008
pevné zdraví, hodně pracovních i osobních
úspěchů, lásky a porozumění nejbližších.

Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy
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děti byl připraven bohatý program —
četba pohádek, animace pohádky, skládá-
ní papíru, vyrábění masky k přečteným ti-
tulům a další atraktivní akce, které s na-
dšením plnily. V této souvislosti děkuji
všem pedagogickým pracovníkům, kteří
se podíleli na jejím zdárném průběhu.

V květnu jsme se sešli k vyhodnocení
nejaktivnějších čtenářů za uplynulý rok
2006. Vyhodnoceno bylo celkem 13 čtená-
řů z toho: Mládež do 15 let 6 — Kryštof
Tomšej, Matěj Greš, Dominik Ocelka,
Pavla Reková, Veronika Kovalová, Marie
Pavelková. Studenti 4 — Hana Štolfová,
Markéta Giňovská, Monika Jalůvková, Eva
Matulová. Dospělí 3 — Danuše Kročová,
Ludmila Škorvánková, Jiřina Rožnovská.

Akce se zúčastnila p. Alena Lévová ř. š.,
p. Jaroslava Michnová starostka obce a p.
Lukáš Strakoš místostarosta. Setkání pro-
běhlo v příjemné atmosféře spojené s be-
sedou a náměty čtenářů k provozu kni-
hovny. Vyhodnocení čtenáři byli odměně-
ní pamětním listem a knihou. 

15. září 20 vyhlásila obecní knihovna
pro žáky ZŠ II. ročník soutěže „KOMU
ČTENÍ NEVADÍ“. Žáci jsou rozděleni do tří
kategorií: I.) 1.—3. ročník, II.) 4.—5. roč-
ník, III.) 6.—9. ročník.

1.—3. ročník se zaměří na četbu pohá-
dek

4.—5. ročníku je doporučena dobro-
družná četba

6.—9. ročník — historie „Hrady a zámky
v Severomoravském kraji a jejich pověsti.“

Vyhodnocení soutěže a udělení cen pro-
běhne v měsíci březnu. Kromě těchto akcí
proběhla v knihovně exkurze žáků 4. roč-
níku s účastí p. uč. Piskořové a žáků 6. roč-
níku s p. řed. Lévovou. Exkurze byly spoje-
ny s besedou o knize — u mladších žáků
četba pohádky. Žáci 6. ročníku se věnova-
li legendám a pověstem Severomoravské-
ho kraje.

Knihovnice se pravidelně zúčastňuje
setkání vedoucích knihoven povodí Ond-
řejnice, které organizuje Městská knihov-
na Brušperk. V letošním roce se aktiv kni-
hovníků konal v Brušperku a v nově otev-
řené knihovně na Myslíku. 

Hukvaldsk˘ obãasník

Šťastné a veselé
vánoce

V novém roce hodně zdraví, elánu, ro-
dinné pohody a úspěchů v učení i práci
přeje všem spoluobčanům

MS ODS Hukvaldy
Pavel Bernatský, předseda

Hodnocení činnosti
za období od 1. 1.
2007 do 30. 11. 2007

K 30. 11. 2007 bylo zaregistrováno 223
čtenářů, z toho mládeže do 15 let 89.

Registrační poplatek zaplatili všichni
zaregistrováni čtenáři, vybráno bylo 7780
Kč. Tato částka byla použita na zakoupení
nových knih.

V letošním roce byla rozšířena provozní
doba knihovny. Čtenáři tak měli umožně-
no navštěvovat knihovnu ve dvou dnech,
a to v úterý a ve středu vždy od 13.00 až
19.00 hod.

Knihovnu v uvedeném období navštívi-
lo 2269 čtenářů, vypůjčeno bylo 8705 knih
včetně periodik.

VÝCHOVNĚ VZDĚLÁVACÍ AKCE
Počet výchovně vzdělávacích akcí bylo

v daném období uskutečněno 11.

AKCE, KTERÉ ZASLOUŽÍ
POZORNOST

Ve spolupráci se ZŠ byla zorganizována
„Noc s Andersenem“ v pořadí již čtvrtá.
Datum je stanoveno každý rok na nejbliž-
ší páteční noc před výročím narození slav-
ného pohádkáře H. Ch. Andersena. Letos
se zúčastnilo 35 dětí a 7 dospělých. Pro

KKKKuuuu llll tttt uuuu rrrr aaaa



VYUŽITÍ INTERNETU —
BEZPLATNÉ

Ve sledovaném období využilo internet
276 účastníků hlavně z řad žáků a studen-
tů. O účastnících včetně časového využití
je veden záznam.

V době od 11. 7. 2007 do 13. 7. 2007 byla
v knihovně provedena revize knihovny dle
prováděcí vyhlášky Ministerstva kultury
88/2002 Sb. ze dne 21. února 2002 k pro-
vedení zákona č. 257/2001 Sb. o knihov-
nách a podmínkách provozování veřej-
ných knihovnických a informačních slu-
žeb (knihovní zákon)

Revizi provedli: Hrabovská, Klečková, ing.
Nálepová, Pavla Hrčková, Markéta Hrčková

Revize byla provedena v účasti knihov-
ního fondu, a to:

dospělí — naučná, dospělí — beletrie
děti — naučná, děti — beletrie
Revize byla provedena s použitím kni-

hovního systému „CLAVIUS“
Výsledek revize:
Podle evidenčních podkladů měl revi-

dovaný fond 9163 svazků
Počet svazků v regále 8637
Počet svazků půjčených 484
Počet svazků nezvěstných 42 — tyto

svazky jsou zastaralé a postupně jsou do-
hledávány

V závěru této zprávy děkuji za vzornou
spolupráci s ředitelstvím školy, se všemi
pedagogickými pracovníky a s paní Stani-
slavou Fojtíkovou, která zajišťuje nákup
nových knih o jejichž titulech podává in-
formace v hukvaldském občasníku. Podě-
kování za spolupráci náleží také paní
Karle Klečkové.

Protože se blíží vánoční svátky, přeji
všem čtenářům jejich klidné a příjemné
prožití. V nastávajícím Novém roce přeji
hlavně hodně zdraví, mnoho štěstí, spo-
kojenosti, osobní a rodinnou pohodu.

UPOZORNĚNÍ
V období zimních prázdnin, od 21. 12.

2007 — 2. 1. 2008 včetně, je knihovna uza-
vřena.

Provoz bude zahájen 8. 1. 2008
Při první návštěvě nezapomeňte donést

registrační poplatek:
Aktivní zaměstnanci 80 Kč
Důchodci 50 Kč
Mládež a studenti 20 Kč
Děkuji 

Svatava Hrabovská, knihovnice

Ondřejská pouť
v podhradí

(malé ohlédnutí)
Každoroční, tradiční Ondřejská pouť na

hukvaldském hradě vlastně začíná v pod-
hradí. Návštěvníci ubírající se na hrad
procházejí Podzámčím zaplněným pro-
dejními stánky, které mají vytvářet kolorit
pouti. I letos byly stánky rozestavěny od
parkoviště s odbočkou kolem silnice pod
kopec, až k oborní bráně. Na první pohled
se mi zdálo, že je jich méně než vloni. Pro-
tože jsem zvědavá, zeptala jsem se. Bylo
jich 98 a do obecní pokladny na poplat-
cích za užívání veřejného prostranství pro
prodej přibylo 23 310 Kč. 

Letošní pouť připadla na prvou advent-
ní neděli a adventní věnce se nabízely
hned v několika stáncích. Byly různé,
z chvojí, proutí, slámy, různě zdobené, ně-
které možná na hranici vkusu, stejně jako
jiné symboly blížících se Vánoc. Nebudu
komentovat hračky vystavené v několika
stáncích — nejvíce snad bylo plyšáků, ne-
chyběly „kalašnikovy“. Nabízelo se také
oblečení od bund, svetrů, čepic a rukavic
přes kožešinové pantofle. Nejsem si jista,
že šlo zrovna na odbyt. 

Stánky podle druhu zboží jsem sice ne-
počítala, ale měla jsem dojem, že převažo-
val prodej občerstvení. Snad co druhý
stánkář lákal na různé „pochoutky“: ope-
čené klobásy, párky v rohlíku a také bram-
boráky — ty za 10 Kč až 14 Kč za 100
g porci. Před Hukvaldským dvorem z ven-
kovního grilu voněla opékaná vepřová
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kýta. Prodávali ji tam za 40 Kč za 100
gramů. Také bylo možno si vybrat ze škály
sladkostí - bezesporu vedly zdobené per-
níky a perníkové štramberské uši. Také tu-
recký med, bonbony, ani jeden stánek ale
nebyl s ovocem. K „napití“ byl svařák, me-
dovina, včelí žihadlo (to nevím, co bylo),
vařonku, tradiční to nápoj Ondřejské
pouti, jsem zaznamenala snad pouze ve
dvou stáncích, a to za 22 Kč za porci. Zato
byla vařonka ve stánku u oborní brány —
dobrá a za 20 Kč. V malém množství se ob-
jevily preclíky navlečené na proutcích, pro-
dávané za 25 Kč za vázanku. Zjistila jsem
však, že to nejsou preclíky sklenovské,
i když byly takto nazvány, ale že byly upe-
čené v sousedním Mniší. Takže jsem posla-
la jen povzdech za těmi dobroučkými, křu-
pavými kroužky ze speciálního těsta, nej-
dříve vařené a pak upečené, navlečené do
velkých vázanic, a matičkami, na které si
pamatuji a se mnou mnoho dalších. 

Přesto si myslím, že byla navozena
správná pouťová atmosféra, kterou určitě
umocnila návštěva hradu, mše v kapli sv.
Ondřeje, setkání s přáteli a známými,
s nimiž se třeba potkáváme právě jen jed-
nou v roce, takže téměř na každém kroku
říkáme: „Ahoj!“, odpovídáme „Dobrý
den!“. Sem tam se zastavíme na několik
slov. 

I to počasí poutníkům přálo. Ráno sice
trochu strašilo deštěm, ale pak se umoud-
řilo a hezky bylo až do odpoledních hodin,
kdy se návštěvníci vraceli.

Karla Klečková

Vánoční besídka
Vánoční besídka, v níž se představí děti,

je chvilka zastavení uprostřed předvánoč-
ního shonu. Vánoce byly odjakživa příleži-
tostí, kdy ve školách páni učitelé s dětmi
nacvičovali hry, zpívání koled. Můžeme se
o tom dočíst ve školních kronikách.

V naší škole jsou vánoční besídky velmi
pěknou tradicí. K té letošní jsme se sešli ve

společenském sále ve čtvrtek 6. prosince
v pět hodin odpoledne. V předsálí nás če-
kala nabídka vánočních ozdůbek, v sále
pak atmosféra Vánoc — nazdobené
stromky, které posloužily jako rekvizity
i v programu, vystřihovánky z papíru —
ořechové skořápky se svíčičkou, vločky,
sněhuláci — zdobící sametové závěsy na
jevišti i oknech, tiše zaznívající koledy.

Program zahájil anděl s čerticí — takto
Veronika Kovalová a Jana Bujnošková.
První vystoupení patřilo dětem z Lašánku.
Předvedly pásmo písní, říkadel, her,
v němž připomenuly rok od ledna do
Vánoc. Bylo to vystoupení milé. Účinkova-
ly i zcela maličké děti. Mě nejvíce zaujala
malinkatá holčička na konci první řady
vpravo. Krásná, usměvavá, s cůpky — Lu-
cinka Cváčková. Dobře jsem si všimla, že
uměla spoustu textu. Ale vůbec, všechny
děti byly přirozené, sem tam zamávaly do
obecenstva, to asi, když viděly maminku
nebo někoho milého. Měla jsem pocit, že
vystupují opravdu s chutí. A ještě něco
musím pochválit. V dnešní době, kdy děti
hodně málo zpívají, byl pro mě překvape-
ním pěkný zpěv, hlavně větších děvčat,
které si zahalekaly. Lašánek se prostě líbil.
Akorát škoda, že tam byli jen tři kluci.
Kroužek vedou paní učitelky Vanda Per-
ničková a Hana Piskořová. Paní učitelka
Radka Křenková usedla k cimbálu, paní
učitelka Perničková hrála na flétnu, pan
učitel Martin Křenek basou tvrdil muziku.

Potleskem byly odměněny dvě dívky,
které se představily potom. První — Kate-
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řina Nevludová — zahrála na flétnu,
druhá — Simona Jurečková — na klarinet.

Potom na svižnou hudbu na pódium
připochodovaly mažoretky, vlastně čerti-
ce, umouněné s pěknými růžky. Nejdříve
ty větší, mezi ně se připletl anděl a také
sám Pánbůh. Čerti zpívali bulisy, mulisy…
bylo to úsměvné. Paní učitelky Kateřina
Větřilová a Andrea Tomšejová, které ma-
žoretky vedou, mohly být spokojené.

Přestávku, aby se návštěvníci nerozu-
tekli, vyplnili hrou na flétny Barbora Dole-
žilová a Klára Saranová, deváťáci Marek
Majer a Honza Dudek básničkou.

Chce se mi říci, že zlatým hřebem pro-
gramu byla pohádka O mrazíkovi, kterou
paní učitelky připravily s dětmi z drama-
tického kroužku. Paní učitelky Kateřina
Větřilová, Andrea Tomšejová a Lenka Ne-
vludová ji podle známého Mrazíka, který
se nám ani po mnoha letech neomrzel,
vtipně zdramatizovaly, zrežírovaly, připra-
vily kulisy, rekvizity a kostýmy (některé vy-
robily). No a děti, vlastně mám pocit, že to
byly jen dívky, ty byly prostě bezvadné.
Hrály s chutí, mnohokrát se nemohly
ubránit smíchu. To ale vůbec nevadilo,
bylo to roztomilé a nedovedu si představit,
že by v sále byl někdo, kdo se také neza-
smál. 

Veškerá chvála je tady na místě. Je třeba
ocenit děti, které v době, kdy se spíš ne-
chají bavit, vystupují a baví jiné. No
a velký dík patří těm, kteří ve volném čase
vymýšlejí program besídky s dětmi nacvi-
čují, všechno připravují. To platí samo-
zřejmě nejen o pohádce ale i o všech vy-
stoupeních — to jsou učitelé. Zásluhu
mají i maminky, které obětavě perou
a žehlí rukávce, sukničky a spodničky dí-
venkám a také klukům košilky z Lašánku.
A my, obecenstvo, jsme tu od toho, aby-
chom je odměnili alespoň potleskem.
A tím se určitě nešetřilo. Paní ředitelka se
v závěru připojila poděkováním za účast
a přáním hezkých Vánoc a šťastného
a spokojeného roku 2008.

Na odchodnou jsme všichni dostali
štěstíčko — malou větvičku se zdobeným
perníčkem, které vyrobily děti s paní uči-

telkou Ludmilou Štefkovou. Bylo to prostě
pohlazení po duši. To, co jsem napsala,
jsou moje osobní dojmy. Myslím si však,
že se mnou souhlasí mnozí z přítomných.
Fotografie pořídil pan učitel Jarošek — tak
alespoň jednu. 

Karla Klečková

Vánoční střepinky
Vánoce — nejpěknější svátky v roce —

máme odedávna spojeny s mnoha legen-
dami, zvyky, tradicemi. I když jich pod-
statně ubylo, přesto nám některé zůstaly.
Liší se rodina od rodiny, kraj od kraje. Jsou
milé a proto si je připomeneme.

Naši dávní předkové na Štědrý den na-
příklad předpovídali svou budoucnost —
dosud známe rozkrajování jablíček, lití
olova, pouštění lodiček z ořechových sko-
řápek. Dívky chtěly zase vědět svůj osud
— zda se vdají. Proto házely střevícem,
třásly bezem. Dnes se už to vážně nezkou-
má, spíše jen z legrace. Nakonec i z klasic-
ké literatury známe například věštění
osudu z vodní hladiny, na níž byl prose-
kán led. 

Pro Štědrý den a též štědrovečerní hos-
tinu platila určitá pravidla. Ta jsou známá
i dnes a ještě se alespoň některá dodržují.
Snad je to jen dávání rybích šupin pod
talíř, někde se dávají namísto šupin drob-
né mince, to aby byly po celý rok peníze.
Někde možná prostírají navíc ještě jeden
talíř, to aby případný pocestný mohl za-
sednout k vánočnímu stolu.

Snad nejstarším pokrmem, který se po
staletí objevuje na vánočním stole, je vá-
nočka. První zmínka o tomto pečivu v Če-
chách je ze 16. století. Tehdy bylo pečení
vánoček vyhrazeno mistrům pekařům,
příslušníkům pekařského cechu. Až asi
o dvě stě let později se vánočky začaly péci
v domácnostech — hlavně u sedláků se
jich peklo hned několik. Hospodyně si dá-
valy na pečení záležet, nepovedená vá-
nočka prý věštila smůlu. Podle tradice měl
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první upečenou vánočku dostat hospo-
dář, aby se mu napřesrok urodilo hodně
obilí. Krajíčky vánočky se podělil dobytek
ve chlévě, aby byl zdravý, dával hodně
užitku a neškodily mu zlé síly. U těch chu-
dých na upečení vánočky, calty nebo také
housky, jak se vánočce říkalo, nebylo. Vá-
nočka se pekla, a dosud se peče, z dobré-
ho kynutého těsta a obyčejně se splétá z 9
pramenů ve třech vrstvách. Víte, proč
zrovna z devíti dílů? Každá vrstva něco
symbolizuje. Spodní se plete ze čtyř váleč-
ků, které představují čtyři hlavní živly —
oheň, vzduch zemi a vodu. Další vrstva,
která se pokládá na vrstvu základní, je co-
pánek ze 3 pramenů a je symbolem tří
hlavní lidských vlastností — moudrosti,
vůle a citu. Vrstva nejvyšší, dvoupramen-
ná, pak značí vědění a lásku v dokonalé
rovnováze. Na závěr štědrovečerní večeře
se vánočka rozkrájela pro všechny stolov-
níky.

Vánoční stromek má, jak je známo, po-
měrně krátkou historii. Od 30. let 19. sto-
letí, kdy se zvyk zdobit stromek přenesl
z Bavorska do Čech, prošly ozdoby, kte-
rým se stromky krášlily, vývojem — od pr-
votních ozdob z jablek, oříšků, přes cukro-
ví, perníčky ke skleněným baňkám. I když
si dnes někdo na stromky věší ozdůbky ze
slámy, ze dřeva, i dnes mnozí sáhnou po
svítivé kráse skleněných baněk. Historie
jejich výroby je o něco mladší než historie
samotného vánočního stromku. První
skleněné ozdoby byly ze skleněných fou-
kaných perliček, plněných voskem a stříb-

řených, případně malovaných, navléka-
ných do různých tvarů — zvířátek, posta-
viček, zvonečků, hvězdiček. Vyráběly se
v okolí Jablonce, konkurovaly jim ozdoby
z Durynska. Po první světové válce se na
trhu objevily ozdoby vyrobené z kartonu
polepené drobnými perličkami. Nabízel je
například exportní dům Josefa Knoblocha
z Jablonce. Ve třicátých letech minulého
století se začaly objevovat ve velké míře
foukané skleněné baňky, jaké známe do-
dnes. Začaly se vyrábět nejen v okolí Jab-
lonce, ale také v Hořicích, Doubravicích,
Poniklé. Dnes prodejní řetězce nabízejí
ozdoby z plastu, které kromě toho, že jsou
nerozbitné, nemají vůbec žádnou před-
nost.

A ještě jedno zamyšlení a hlavně připo-
menutí. S obdobím Vánoc se pojí velké
mnoha žárovkami rozsvícené vánoční
stromy, jsou snad v každém městě i té ne-
jmenší obci. Dříve jsme je znali jako vá-
noční stromy republiky. Byly symbolem
lidské solidarity, pokoje a milosrdenství.
Otcem myšlenky mít ve vánočním čase
všude vánoční stromy republiky a pod
nimi kasičky, do nichž by lidé dávali pení-
ze na dobročinnost, byl redaktor Lidových
novin v Brně Rudolf Těsnohlídek, ten
podle jehož pohádky složil Leoš Janáček
operu Příhody Bystroušky. O Vánocích
v roce 1919 byl na procházce se svými
dvěma přáteli v bílovických lesích. Už se
snášel soumrak a tu zaslechli slabounký
pláč. Šli za tímto zvukem a pod mladými
smrčky na sněhu nalezli malé děvčátko.
Promrzlé ho vzali na četnickou stanici,
odtud se dostalo do brněnské nemocnice.
Časem se ocitlo v pěstounské péči. Zjistilo
se, že matku k odložení dítěte dohnala ob-
rovská bída, otec, ruský zajatec již byl
zpátky doma. Rudolf Těsnohlídek, inspi-
rován vánočním stromem z dánské Koda-
ně, se zasloužil o postavení prvního vá-
nočního stromu republiky — v prosinci
1924. To byla v bílovických lesích pokáce-
na ta nejkrásnější jedle, byla postavena na
brněnském náměstí Svobody a za zvuku
fanfár ze Smetanovy Libuše slavnostně
rozsvícena. Brno následovala další města
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a peníze, které se pod vánočními stromy
republiky vybraly, posloužily k financová-
ní pomoci dětem. Z prvých sbírek byl na-
příklad postaven dětský domov nazvaný
Dagmar v Brně Žabovřeskách: Jméno
Dagmar, což v překladu značí „paní dne“,
pochází z Dánska. Dánové tak pojmeno-
vali Markétu, dceru Přemysla Otakara I.,
která byla manželkou dánského krále Val-
demara a Dánové ji měli rádi. Dnes již pod
stromy bohužel nemohou být pokladničky,
byly by lákadlem pro zloděje. Ba i vandalo-
vé ničí stromy, zloději kradou alespoň žá-
rovky. Přesto lidé na dobročinnost nezapo-
mínají, jen forma se změnila. Příkladem
jsou Adventní koncerty nebo Tříkrálové
sbírky. Rozsvícené stromy v době vánoční
by nám jako symbol laskavosti měly zůstat.

Karla Klečková

Citrusy jsou už
v teple

V těchto prvních mrazivých dnech pře-
stěhovali pracovníci dendrologického od-
dělení kontejnerovou zeleň z areálu do zá-
zemí zoo

Návštěvníci tak mohou obdivovat
vzrostlé exempláře citrusů a jiných druhů
užitkových rostlin jižních zemí. Mnohé
z nich mají plody.

Citrus L. je rod stále-zelených nebo
opadavých keřů a stromů. V této čeledi
routovité existuje mnoho mezirodových
kříženců a její klasifikace je tímto velmi
složitá a málo přehledná. Původem jsou
citrusy z Asie, pouze grapefruit pochází
z oblasti Střední Ameriky.

Asi nejznámějšími druhy jsou cedráty,
jejichž plody mohou návštěvníci vidět
právě v pavilónu slonů.

Cedráty patří k nejstarším citrusům, je-
jich původ je v Médii a Persii. První Evropa-
né, kteří se setkali s cedráty byli Řekové a Ří-
mané. Pro cedráty jsou charakteristické je-
jich plody značné velikosti s tlustým oplo-
dím. Mnohé z nich jsou vhodné i pro pěsto-
vání v bytových podmínkách, nejvhodněj-
ším je např. C. medica, kultivar Ponderosa.

S pozdravem Stanislav Derlich
oddělení pro kontakt s veřejností

Zoo Ostrava
tel.: 596 241 269

e-mail: derlich@zoo-ostrava.cz
www.zoo-ostrava.cz

Přikrmování ptáčků
v Zoo Ostrava

Během 20. listopadu bylo v areálu os-
travské zoologické rozmístěno 7 krmítek
pro ptačí obyvatele, kteří neodlétají do
teplých krajů, ale tráví zimu u nás. Ná-
vštěvníci tak mají, stejně jako v loňském
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roce, možnost těmto ptačím druhům
v tomto období přilepšit. Všechna krmítka
jsou podél hlavní návštěvnické trasy,
dobře viditelná a dostupná. Zájemci si
mohou od tohoto víkendu u vstupu do
zoo za drobný obnos vhodné ptačí krmení
zakoupit a nasypat do krmítek. Samozřej-
mě mohou také sami krmení přinést, nej-
lépe slunečnicová semínka, obilí všeho
druhu, příp. lůj. Odměnou pak zejména
malým „krmičům“ může být podívaná na
návštěvníky krmítka: různé druhy sýkorek
(koňadra, babka, modřinka), kosa, straka-
pouda, šoupálka, brhlíka, hýla obecného
a možná i další strávníky. Krmítka vyrobil
a zoo věnoval pan Kanich ze Studénky. 

Šárka Kalousková
Zoo Ostrava

Oddělení pro kontakt s veřejností
tel.: 596 241 269

email: kalouskova@zoo-ostrava.cz

Cyklistický zájezd
a výlet pořádaný KČT 

V letošním roce 2007 uspořádal KČT při
TJ SOKOL Hukvaldy dvě vícedenní akce
pro cykloturisty.

V červnu se uskutečnil na Šumavu již
druhý, tentokrát pětidenní zájezd.

Minulý rok jsme poznávali část Šumavy
od Železné Rudy přes Prášily, Srní, Čeňko-
vou pilu, Kašperské Hory, Horskou Kvildu,
Churáňov, Modravu, pramen Vltavy, Po-
ledník po Borovou Ladu.

Letošní pobyt byl zaměřen na poznává-
ní další části této nádherné krajiny v okolí
Lipna s ubytováním v Nové Peci — hotel
Primula.

První den po rychlém vyložení kol vyjíž-
díme z Vyššího Brodu. Cestu na Kapličky,
Spáleniště a Svatý Tomáš se zříceninou
hradu Vítkův kámen nám znepříjemnilo
parné vedro a nečekaně prudká stoupání.

Odměnou nám byla panoramatická vy-
hlídka na vodní nádrž Lipno a okolí. Dále
nás čekala cesta přes Přední Zvonkovou
a Bližší Lhotu do Nové Pece. Někteří cyk-
listé se odklonili od stanovené trasy, ale
s orientačním citem se zdárně dostali do
cíle. Všichni obdivovali kondici nejstarší-
ho účastníka zájezdu pana Bohumíra La-
níka z Fryčovic,narozeného v r. 1920.

Následující tři dny jsme si volili indivi-
duální trasy podle svých představ, nebo jeli
podle navrženého programu, který nabízel
navštívit tato místa: Stožeckou kapli, Sou-
marský Most, Volary, Rossbach, Schwar-
zenberský kanál, Jelení, Plešné jezero
s možností výstupu na nejvyšší vrchol Ple-
chý 1 378 m n. m., Třistoličník a Tokaniště.

Počasí nám i tentokrát přálo a jen v od-
poledních hodinách se přehnala asi hodi-
nová bouřka.

Večery při kytaře a předávání zážitků
z cest rychle utekly. O netradiční zakonče-
ní zájezdu se postarala svatba ze soused-

SSSSpppp oooo llll kkkk yyyy
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ního penziónu, na
kterou nás osobně
pozval ženich s ne-
věstou.

Poslední den jsme
společně projeli levý
břeh přehrady, přes
Horní Planou, Čer-
nou v Pošumaví
a Frymburk do Lipna
nad Vltavou — cíle
našeho asi 300 km putování.

Zájezdu se účastnilo pět pěších turistů,
kteří si zvolili svůj vlastní program.

Druhá cyklistická akce, tentokrát 3
denní, byla od 28. do 30. září.

Sraz účastníků byl v pátek v 8.30 na kou-
pališti. Z důvodů deštivého počasí v pře-
dešlých dnech přijeli pouze 4 cyklisté
František Přibyl, Jiří Mlčoch, Jiří Ondříček
a Jiří Strakoš. Počasí se umoudřilo a cesta
přes Kozlovice, Frýdlant, Komorní Lhotku,
kde se k nám připojil pátý člen Pavel Ti-
chavský, Oldřichovice do Bystré nad Olší,
byla jen dvakrát přerušena deštěm. Toho
jsme využili k odpočinku v restauračních
zařízeních. Po ubytování v základní škole
„Bystřice“ navštěvujeme bazén ze sau-
nou, který je součástí školy. Druhý den se
probouzíme do studeného, ale prosluně-
ného rána. Čekala nás trasa přes Nýdek
s náročným výjezdem na chatu Filipku
702 m. n. m., s výbornou kuchyní. Po od-
počinku jsme pokračovali směrem na
Velký Stožek. Cesta po hřebeni rozjetá těž-
kou technikou při těžbě dřeva byla místy
nesjízdná, proto jsme sjeli úbočím do
údolí na cyklotrasu vedoucí přes Jablun-
kov do Bukovce. Odtud se po krátké pora-
dě vracíme přes Jablunkov, Bocanovice
a Milíkov na ubytovnu. 

Třetí den nás čekal návrat domů. První
část trasy volíme stejnou jako při příjezdu.
V Řece, kde byla naplánována první za-
stávka, upřesňujeme další trasu, která
vedla přes Raškovice, přehradu Baška,
Chlebovice a Fryčovice na Hukvaldy. 160
kilometrové putování jsme zakončili na
pivě u „Vajta“.

Jiří Strakoš 

Okénko pro včelaře
Konec roku se kvapem blíží, takže

kolem Silvestra musíme pečlivě očistit
podložky v úlech, aby tam náhodou nezů-
staly mrtvolky roztočů z předchozího lé-
čení. Nejlépe kolem 10. února odebereme
z podložek spad, který zbavíme mrtvých
včel. Zbylou měl usušíme a přesypeme do
předtištěných kelímku. Kelímek uzavřeme
papírovým ubrouskem, který nepropíchá-
váme, ale jen připevníme gumičkou. Pře-
sahující zbytky ubrousku odstřihneme
nůžkami. Takto připravený vzorek do 15.
2. 2008 odevzdáme na adrese Petr Buj-
noch, Dolní Sklenov 100. Na vhodném
místě zde bude připevněna krabice pro
sběr vzorků. 

Výroční členská schůze je plánovaná na
čtvrtek 6. 3. 2008 v 18.00 hodin v restaura-
ci v Dolním Sklenově. Zde budou členové
seznámeni s výsledky zimního vyšetření
včelstev, poslechnou si zprávu o hospoda-
ření organizace v uplynulém roce a také
přijmeme základní dokumenty k činnosti
v roce 2008.

Petr Bujnoch

Slavné výroky včelařů
Tou měrou, jak budou vaše vědomosti

týkající se včelaření růst, budou se vaše
znalosti včelaření zmenšovat. 

Jednoduché řešení nějakého problému
při včelaření se objeví okamžitě potom,
když jste nevratně provedli řešení obtížné. 

„Vést včelstva“ ve včelaření znamená, že
si včely dovedou poradit samy jak přežít,
navzdory včelaři. 

Když se nakonec naučíte včelám rozu-
mět, vaše včely se změní.
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Pozvánka
na slavnostní valnou hromadu

tenisového oddílu,
která se uskuteční 

v neděli 13. ledna 2008 od 16 hodin
v sálu restaurace Pod hradem

Zveme všechny nynější i bývalé členy
na setkání při příležitosti 30 let
od založení tenisového oddílu

a zahájení tenisové hry na Hukvaldech.
Miroslav Hložinka v. r.

Předseda oddílu

Tenis mládeže
Tenisové mládeži se v tenisovém oddíle

TJ SOKOL Hukvaldy věnuje paní Iva Kap-
siová, která velmi obětavě spojuje své pra-
covní i rodinné povinnosti s výcvikem dětí
od těch nejmladších po mladší dorost. Po
zimní přípravě v tělocvičně, které se pravi-
delně účastní 20 malých žáčků, je vyvr-
cholením výcvikového roku tenisový tur-
naj. Ten se uskutečnil 30. června 2007 za
účasti 13 dětí. Mladší žáci (6 hráčů) vytvo-
řili 3 smíšené dvojice a vítězem se stali
Dryjáková Simona — Sobotík Jan před
dvojicí Kapsiová Magda — Elbel Ondřej.
V kategorii starších žáků startovalo 7
hráčů a hráček, kteří soutěžili každý s kaž-
dým. Absolutním vítězem se stal Mirek
Nytra před Bárou Strakošovou, která se zá-
roveň stala nejlepší hráčkou turnaje.

Své pevné místo v tenisovém kalendáři
má také Týden s tenisem pro děti, který
v období prázdnin vede sl. Mgr. Jitka Ja-
nošková. Letos se tento intenzívní kurz
mládeže uskutečnil ve dnech 23. až 27.
července za účasti 7 dětí. Stejně jako
v předchozích letech lze zaznamenat
u účastníků kurzu výrazné zlepšení úderů
a herního projevu. 

Na závěr příspěvku mi nezbývá než po-
děkovat oběma trenérkám za obětavou
práci s tenisovou mládeží v naší obci.

Tomáš Elbel

Tenisové turnaje
mužů 2007

V průběhu každé tenisové sezony pořá-
dá tenisový oddíl pravidelné turnaje, v ka-
tegorii mužů byly tyto turnaje dva. 

První z nich byl určen pro hráče od 17
do 49 let. Tato kategorie představuje naší
výkonnostní špičku a uspět zde je znám-
kou kvality herní i psychické. V letošním
ročníku se o tom přesvědčili už skoro tra-
diční několikaletí finalisté, kteří tentokrát
neobhájili své pozice. Vítězem se stal Jirka
Šplíchal — překvapil všechny svým trpěli-
vým a pečlivým pojetím dlouhých výměn,
kterým dokázal udolat všechny zúčastně-
né. Na druhém místě se umístila naše
velká tenisová naděje Ondra Strakoš, který
se prosazuje velice moderním stylem ne-
milosrdně tvrdých liftovaných úderů
téměř ze všech pozic.

Blahopřejeme oběma i všem dalším zú-
častněným a přejeme ničím nerušenou
zimní přípravu na příští sezónu.

Druhý turnaj pro muže s názvem „Seni-
or cup“, byl vyhlášen pro hráče ve věku 50
a více let — tj. bez omezení horní hranice.
Zúčastnilo se ho 6 statečných mužů napl-
ňujících ideály mužské vytrvalosti a neu-
tuchajícího klukovského nadšení pro po-
skakující míčky.

Systémem hry každý s každým dokázali,
že jejich fyzická kondice je na vysoké
úrovni. Při měření tepových frekvencí bylo
nejmenovanému hráči po vítězném zápa-
se naměřeno 189 tepů/minutu, krevní tlak
nebyl měřen — snad příště seženeme
vhodný a řádně ocejchovaný přístroj s do-
statečně dlouhou stupnicí měřených hod-
not.
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Všichni turnaj řádně dokončili bez zra-
nění a s chutí si to příště rozdat znovu. Ví-
tězem se stal Jarda Solanský — u něhož
jsou nepřekonatelnou zbraní nejen přes-
né vesměs silně točené údery, ale hlavně
nohy a plíce, které ho téměř vždy donesly
k míči ještě o jeden úder více než soupeře.
Druhé místo vydřel po slabším začátku
Petr Vondra svým nevyzpytatelným a neo-
pakovatelným backhandem, dokázal
zvrátit i některá, už zdálo by se, ztracená
utkání.

Oběma zdatným šedesátníkům blaho-
přejeme k vavřínům, všem ostatním k vi-
ditelné radosti z pohybu a z každého vy-
dařeného úderu.

Závěrem přání abychom se zase všichni
sešli na turnajích v příštím roce a zveme
tímto už s předstihem všechny další zá-
jemce.

Sportu Zdar a tenisu zvlášť.

Tradiční turnaje
tenistů

Mírná zima 2006/07 umožnila zahájit
jarní úpravy hřišť již 10. března. Výměna
lajn na hřišti č. 1 způsobila, že poprvé se
hrálo až 25. dubna. Sezóna trvala šest mě-
síců a na kurtech jsme naposled hráli 21.
10.

Prvním turnajem byl již tradiční FAMIL-
LY OPEN, který se konal 26. května za
účasti 9. párů. Letos se hrály jen smíšené
čtyřhry. Soutěž byla rozdělena do dvou
skupin. Pět dvojic vytvořili rodiče s dětmi.
Zde byla velmi vyrovnaná utkání a nako-
nec o vítězi rozhodlo skóre ze vzájemných
utkání třech dvojic a vítězem se stali Mif-
kovičovi (matka, syn). V kategorii dospě-
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lých dvojic nebyly všechny páry čistě ro-
dinné, což předpis soutěže umožňuje a ví-
tězem se stali Jašková Marcela — Hložan-
ka Miroslav. 

14. července se uskutečnil veteránský
turnaj čtyřher mužů MEMORIÁLY. 16.
ročníku Memoriálu ing. Jaroslava Strakoše
(hráči nad 35 let) se zúčastnily tři dvojice
a 4. ročníku Memoriálu Zdeňka Adamov-
ského (hráči nad 50 let) se zúčastnilo pět
dvojic. Opět se sešli již tradiční soupeři
z Ostravy, Hrabové, Studénky a z našeho
oddílu. Naši hráči se ani tentokrát nepro-
sadili na přední místa. V kategorii nad 50
let zvítězili ing. Kunčický P. — ing.Elbel Č.,
v kategorii nad 35 let ing. Toř P. — ing.
Hutka V., kteří také v tzv. „superfinále“ po-
razili vítěze skupiny nad 50 let a získali
hlavní cenu memoriálu. Kromě 16. aktiv-
ních účastníků turnaj sledovala dvacítka
diváků, kteří vytvořili turnaji dobrý spole-
čenský rámec, při kterém jsme vzpomněli
na naše předčasně zesnulé kamarády.

Své tradiční místo v kalendáři turnajů má
Tenisový Minicup — turnaj dvoučlenných
družstev mužů, který se uskutečnil 18.
srpna 2007. Turnaje se zúčastnily tři druž-
stva. 1. místo obsadilo družstvo Hložanka
Miroslav — Strakoš Ondřej, na 2. místě
skončili Šplíchal J. — Škovránek J. a jako
třetí se umístili Dienelt I. — Kuběna P.

T. Elbel a M. Hložanka

ZZZZ    ffffaaaarrrrnnnnoooossssttttiiii

Pořad bohoslužeb
Vánoce 2007 
11. 24. 12. 2007 — Štědrý večer

a. 20.00 — Hájov
b. 22.00 — Hukvaldy
c. 24.00 — Rychaltice

12. 25. 12. 2007 — Slavnost Narození Páně 
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a. 17.30 — Rychaltice
b. 19.00 — Hukvaldy
c. 10.30 — Hájov

13. 26. 12. 2007 — Slavnost sv. Štěpána
a. 17.30 — Rychaltice
b. 19.00 — Hukvaldy
c. 10.30 — Hájov

14. 30. 12. 2007 — Svátek sv. Rodiny
a. 17.30 — Rychaltice
b. 19.00 — Hukvaldy
c. 10.30 — Hájov

15. 31. 12. 2007 — Poděkování a prosba
o Boži pomoc do no-
vého roku

a. 15.00 — Hájov
b. 16.00 — Hukvaldy
c. 17.00 — Rychaltice

16. 01. 01. 2008 — Slavnost Matky Boží,
Panny Marie

a. 17.30 — Rychaltice
b. 19.00 — Hukvaldy
c. 10.30 — Hájov

17. 06. 01. 2008 — Slavnost Zjevení Páně
a. 17.30 — Rychaltice
b. 19.00 — Hukvaldy
c. 10.30 — Hájov

Koncerty:
30. 12. 2007 v 16.00 v kostele v Rychalticích
Pořadatel: Farní úřad Rychaltice,
Vánoční koncert Smíšeného sboru SME-
TANA z Frýdku–Místku

Program:
• František Kolařík: Výběr z vánočních

zpěvů
• Vít Kment: Výběr z vánoční mše
• Josef Vaňouček: Výběr z Bílovické mše
• Adolf Cmíral: Barokní koledy
• Jiří Tichota: Renesanční koledy
• Krajové koledy: Výběr z Hukvald, Bru-

šperka, Příbora, Skle-
nova apod.

Program farnosti
Hukvaldy a Rychaltice
na rok 2008
01. Velikonoční svátky

a. 22. 03. 2008 — (Bílá sobota)
i. 08.00 Adorace (celý den otev-

řené všechny kostely)
ii. 18.00 Hukvaldy — Veliko-

noční Vigilie
iii. 20.00 Rychaltice — Veliko-

noční Vigilie
b. 23. 03. 2008 — (Slavnost Zmrtvých-

vstání Páně)
i. 07.30 Rychaltice

ii. 09.00 Hukvaldy
iii. 10.30 Hájov

02. 28. 03. 2008 — Vizitace farnosti Ry-
chaltice (bp F. V. Lob-
kowicz, celý den)

03. 10. 05. 2008 — Vaječina na slavnost
sv. Ducha

a. 16.00 Mše sv. v Hájově
b. 17.00 Posezeni na zahradě

v Hájově
04. 22. 05. 2008 — Slavnost Těla a Krve

Páně (Boží Tělo)
a. 16.00 Mše na Hukvaldech +

průvod
b. 18.00 Mše v Rychalticích

05. 08. 06. 2008 — Svatohubertská Mše
sv. (Obora, 15.00)

06. 21. 06. 2008 — Táborák pro děti na
závěr školního roku
(Farní zahrada v Ry-
chalticích, 16.00)

07. 26. 07. 2008 — Pouť na sv. Hostýn
(celý den)

08. 10. 08. 2008 — Pouť v Hájově
a. 16.00 Mše sv. v Hájově
b. 17.00 Posezení při hudbě

i guláši
09. 30. 08. 2008 — IV. Zahradní Slavnost

Dožínková
a. 15.00 Bohoslužba v kostele

v Rychalticích
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b. 16.00 Posezení na farní za-

hradě
10. Krmáš Sklenovský

a. 28. 09. 2008 (Neděle)
i. 07.30 Mše v Rychalticích za

farníky z Dolního Skle-
nova

ii. 09.00 Mše na Hukvaldech za
farníky z Horního Skle-
nova

b. 29. 09. 2008 (Pondělí)
i. 08.00 Mše na Hukvaldech za

zemřelé farníky z Hor-
ního Sklenova

ii. 09.00 Mše v Rychalticích za
zemřelé farníky z Dol-
ního Sklenova

11. Krmáš Hájovský
a. 12. 10. 2008 v 10.30 — Mše v Hájo-

vě za farníky z Hájova
b. 13. 10. 2008 v 15.30 — Mše v Hájo-

vě za zemřelé farníky
z Hájova

12. Krmáš Rychaltický
a. 19. 10. 2008 v 7.30 — Mše v Rychal-

ticích za farníky z Ry-
chaltic a Krnalovic

b. 20. 10. 2008 v 9.00 — Mše v Rychal-
ticích za zemřelé farní-
ky z Rychaltic a Krna-
lovic

13. Krmáš Hukvaldský
a. 23. 11. 2008 v 9.00 — Mše v Hukval-

dech za farníky z Hu-
kvald

b. 24. 11. 2008 v 8.00 — Mše v Hukval-
dech za zemřelé farní-
ky z Hukvald

14. 30. 11. 2008 — Pouť Ondřejská, v 9.00
Mše sv. v kapli sv. Ond-
řeje na Hradě Hukvaldy

15. 7. 12. 2008— Pouť v Rychalticích,
v 10.30 Mše sv. v koste-
le sv. Mikuláše v Ry-
chalticích

Informace pro
zdravotně postižené
spoluobčany 
o možnostech
cestování, ubytování
a stravování

Dovolte, abychom Vás jménem projektu
Equal „Beskydy pro všechny“ informovali
o aktivitě, která vede k rozšíření nabídky
turistických služeb pro osoby se zdravot-
ním postižením.

V současné době získala první zařízení
v Beskydech certifikát Bez bariér označu-
jící zařízení, která vyhovují z hlediska po-
skytování služeb osobám se zdravotním
postižením. Takto certifikovaná zařízení
jsou vhodná a připravená pro rekreaci
a návštěvu osob, které se neobejdou bez
asistence či zvláštní pozornosti.

Touto cestou bychom rádi informovali
všechny občany se zdravotním postiže-
ním o certifikovaných zařízeních. Databá-
ze podniků je dostupná na webové adrese
www.jedemetaky.cz . Zde mohou zdravot-
ně postižení spoluobčané snadno získat
informace o tom, kde mají možnost odpo-
čívat a nabírat síly s vědomím, že se o ně
jako o rovnocenné zákazníky postará kva-
litní poskytovatel služeb v turistice.

Mezi prvních pět certifikovaných objek-
tů patří tato zařízení:

— Hotel Steel, Třinec
— Hotel Grůň, Mosty u Jablunkova
— Penzion U Ski Areálu, Mosty u Jab-

lunkova
— Hotel Visalaje, Krásná pod Lysou

Horou
— Pension Koliba, Krnov

IIIICCCC    HHHHuuuukkkkvvvvaaaallllddddyyyy
iiiinnnnffffoooorrrrmmmmuuuujjjjeeee
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Šanci získat značku Bez bariér a doplnit

první tucet mají tato zařízení:
— Pizzerie U Martina, Řeka
— Pizzerie Verdi, Vendryně
— Restaurace Bowling Club, Bystřice
— Horská Chata Studeničné, Mosty

u Jablunkova
— Jaškovská krčma, Těrlicko
— Penzion U Půdy, Třinec
— Hotel a konferenční centrum Male-

novice 
Jakékoli dotazy o certifikovaných objek-

tech Vám rádi bezplatně zodpoví na tel.
lince + 420 720 675 159, ve dnech úterý
a ve čtvrtek od 9.00 do 13.00 hod.

Tkáčová Magda,
Informační centrum Hukvaldy

Rádi bychom Vám
představili nový
český překladatelský
systém 

eBabylon umožňující komukoliv neo-
mezeně a bezplatně poptávat jazykové
služby (překlady, tlumočení, revize,
výuku) na: www.ebabylon.cz 

1. Zdarma si zadáte svou poptávku.
2. Poptávka je ihned rozeslána profesi-

onálům.
3. Obdržíte množství nabídek a sami

zvolíte tu nejlepší.
Provozovatel systému eBabylon
Mgr. Petr Borovička
U Hřiště 1416
562 01 Ústí nad Orlicí
www.ebabylon.cz
info@ebabylon.cz
+ 420 603 934 756
Vyzkoušejte jak pohodlné, rychlé

a levné je poptávat veškeré jazykové služ-
by z jednoho místa.

Tkáčová Magda, Informační centrum
Hukvaldy

Separovaný sběr
odpadů v obci
Hukvaldy

Již uplynulo půl roku od zavedení sepa-
rovaného sběru odpadu v naší obci. Do-
mnívám se, že problémy s tímto novým
systémem se nám podařilo již zvládnout
a systém sběru odpadu se ujal. Pro zají-
mavost uvádím množství separovaného
odpadu, který byl v obci Hukvaldy vytří-
děn za období od 1. 7. 2007 do 30. 11.
2007:

PLASTY — 19 616 kg
PAPÍR — 12 389 kg
SKLO — 20 897 kg

Jsme rádi, že jste se zapojili do systému
separovaného sběru odpadů v naší obci
a uvědomujete si, že třídění je prospěšné
a chrání životní prostředí nejen nám, ale
i našim dětem 

Všem občanům, kteří se zapojili do
systému separovaného sběru odpadu
v naší obci, děkujeme. 

Lukáš Strakoš, místostarosta

Termíny svozu TKO
(popelnice) — rok 2008

— svozy budou probíhat vždy v liché
pondělí

14. 1., 28. 1., 11. 2.,
25. 2., 10. 3., 24. 3.,
7. 4., 21. 4., 5. 5.,
19. 5., 2. 6., 16. 6.,
30. 6., 14. 7., 28. 7.,
11. 8., 25. 8., 8. 9.,
22. 9., 6. 10., 20. 10.,
3. 11., 17. 11., 1. 12.,
15. 12., 29. 12.

Luk áš Strakoš, místostarosta

EEEEkkkkoooollllooooggggiiiieeee    aaaa    mmmmyyyy
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Vážení spoluobčané,
jelikož nám velice záleží na zlepšení

vztahů mezi veřejností a Policií ČR, zřídili
jsme webové stránky našeho Obvodního
oddělení PČR Brušperk. 

Zde uvádíme údaje, které by mohly být
pro vás občany přínosné a zajímavé. Jsou
zde například uvedeny kontakty na vaše
policisty pro vaši obec a na vedení OOP
Brušperk. Je zde vyznačeno teritorium pů-
sobnosti a orientační plánek celého naše-
ho území OOP Brušperk. Zjistíte zde, který
policejní inspektor s územní odpovědnos-
tí v jednotlivých obcích vám může pomo-
ci při řešení různých situací a problémů.
Budeme se zde také snažit informovat
o stávající bezpečnostní situaci ve vašem
regionu, jak se nám daří zjišťovat pachate-
le trestných činů spáchaných v našem slu-
žebním obvodě, o aktuální bezpečnostní
problematice jak na úseku veřejného po-
řádku, tak v silniční dopravě, budou zde
z naší strany zveřejňována upozornění na
některé formy páchání trestné činnosti.
Také se s vámi podělíme o aktivity zdejší
policie na úseku preventivní činnosti, jako
je např. organizování výchovných progra-
mů pro děti a mládež, realizace besed
s různými skupinami občanů, organizová-
ní ukázek z výcviku a činnosti policie.
Mohou zde být rovněž zveřejňovány i ně-
které další informace, o které případně
projevíte zájem.

I když, na rozdíl od řady dalších zemí
(USA, Francie, Nizozemí, nově Slovenská
republika atd.), neexistuje v České repub-
lice žádná organizovaná forma výkonu
pomoci občanů policii, kteří by se podíle-
li např. na dohledu nad veřejným pořád-
kem a bezpečností, budeme vděční za váš
iniciativní přístup, za iniciativní přístup
spoluobčanů při řešení našich společných
problémů. Hlavním trendem v naší práci
směrem k vám (zákazníkovi) již je a v bu-
doucnosti nadále bude otevřenost

a vstřícnost. Chceme vás spoluobčany
a představitele obcí brát jako aktivního
partnera, který se podílí na zodpovědnos-
ti za bezpečnost v dané obci. Věřím, že
tato spolupráce s vámi občany povede
hlavně k tomu, že svými dotazy a námit-
kami k práci vykonávanou námi policisty
z Brušperka, které se budou snažit řešit, se
nám společně podaří zajistit kvalitní, pro-
fesionální a efektivní přístup Policie ČR na
OOP v Brušperku k veřejnosti. 

Věřím, že pomocí nejen těchto stránek
společně vyřešíme nejeden váš problém.

Internetová adresa: www.pcrbrusperk.
estranky.cz

administrátor stránek
pprap. Lukáš Dohnal

S pozdravem a s přáním veselých Vánoc
a všeho nejlepšího do Nového roku 2008
Vám přeje kolektiv OOP BRUŠPERK

Ředitelství silnic
a dálnic ČR

Nový úsek dálnice D47
bude s 25 mosty
a 4 křižovatkami

Nový úsek dálnice D47 z Ostravy
Rudná do Bohumína, který je otevřen od
1. 12. 2007, je zajímavý nejen po stránce
své využitelnosti pro obyvatele kraje, ale
také svým technickým charakterem. 

Úsek dálnice z Ostravy Rudné do Bohu-
mína je dlouhý 17,2 kilometrů. Vzhledem
k tomu, že je veden prakticky jako průtah
města Ostravy, tak jde o významnou stav-
bu, která přispěje k lepší mobilitě obyvatel
v kraji. Vedle toho zde ovšem muselo být
provedeno celkem 208 přeložek inženýr-
ských sítí, do rekonstrukcí přilehlých ko-
munikací byly investovány stamilióny
korun, stejné náklady padly i na revitaliza-
ci souvisejícího území.

VVVV íííí tttt eeee,,,,     žžžžeeee …………
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Na úseku najdeme celkem 4 mimoúrov-

ňových křižovatek a 25 mostních objektů
v celkové délce přes 3 kilometry. Na jedné
z mimoúrovňových křižovatek — v Ostra-
vě Rudná — se 1. 12. 2007 uskutečnilo
také slavnostní otevření celého úseku. 

Nejdelší most nového úseku dálnice ve-
dený přes železniční trať a řeku Opavu je
dlouhý 738 metrů, další přes Polaneckou,
Rojek a železniční trať potom 587 metrů.
Významná je také celková délka svodidel
na novém úseku dálnice. Svodidel z oceli
je zde celková délka 100 kilometrů, beto-
nových potom kolem 30 kilometrů. 

Mgr. Martina Vápeníková
tisková mluvčí ŘSD

martina.vapenikova@rsd.cz

Víte že…
Dne 24. listopadu 2007 jmenoval papež

Benedikt XVI. 23 nových kardinálů, mezi
nimi i Giovanniho Coppu. Tento biskup
působil jako diplomat a apoštolský nunci-
us v ČR od 30. 6. 1990 do 19. 5. 2001. Byl
znám svou velikou náklonností k obyvate-
lům naší vlasti. Má nepřímý vztah i k naší
obci, neboť v roce 1998 požehnal sochu sv.
Jana Nepomuckého, která byla jako dar
obce Nepomuku postavena v Dolním
Sklenově na památku povodně v roce
1997.
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ZAJISTÍME VÁM KOMPLEXNÍ POHŘEBNÍ SLUŽBY

Pohřeb sjednáme i mimo pracovní dobu
a také v místě Vašeho bydliště

Provozní doba
Pondělí 7.00—16.00
Úterý 7.00—16.00 Doklady potřebné k vyřízení
Středa 7.00—16.00 úmrtního listu
Čtvrtek 7.00—12.00 ➔ občanský průkaz 
Pátek 7.00—15.00 ➔ objednavavele pohřbu

➔ občanský průkaz
➔ zemřelého
➔ rodný list zemřelého
➔ oddací list zemřelého

Nepřetržitá pohotovostní
služba zdarma 800 100 788

B r u š p e r k ,  K r m e l í n s k á 3 4 5

Telefon do kanceláře 724 355 189


